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Szentistván Nagyközségi Önkormányzat 
3418 Szentistván, Széchenyi u. 10.  
Tel.: 49/438-021 Fax: 49/338-635 
e-mail: phtitkarsag@szentistvan.hu 

 _________________________________________________________________________ 
 

Jegyzıkönyv 
 
Készült a Szentistváni  Polgármesteri Hivatal tanácskozó termében, a Képviselı-testület 2012. 
szeptember 6. napján megtartott nyilvános ülésérıl. 
 

Határozatok: Tárgya: 
51/2012.(IX.06.) A két ülés közötti idıszakban történt legfontosabb eseményekrıl, tett 

intézkedésekrıl szóló tájékoztató jóváhagyása. 
52/2012.(IX.06.) Az önkormányzat 2012. évi gazdálkodásáról szóló tájékoztató 

jóváhagyása. 
53/2012.(IX.06.) Az önhibájukon kívül hátrányos helyzetben lévı önkormányzatok 2012. 

évi támogatására vonatkozó igény benyújtása.  
54/2012.(IX.06.) Az RNÖ céltartalék felhasználási céljának módosítása iránti kérelmének 

elbírálása 
55/2012.(IX.06.) Elvi határozat a szentistváni 1022/4 hrsz.-ú önkormányzati ingatlan 

telek- alakításáról és értékesítésérıl. 
56/2012.(IX.06.) Elvi határozat önkormányzattal kötendı tartási szerzıdések 

támogatásáról. 
57/2012.(IX.06.) Pályázat benyújtása a Szentistván, Rákóczi u. 36. szám alatti orvosi 

rendelı korszerősítésére. 
 
 
Napirendi pontok: 
 
1. Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekrıl, a tett intézkedésekrıl.  

Elıterjesztı: Koncz József polgármester 
 

2. Tájékoztató az önkormányzat 2012. I. félévi gazdálkodásáról. 
Elıterjesztı: Koncz József polgármester 

 
3. Javaslat az ÖNHIKI támogatás benyújtására.    

Elıterjesztı: Koncz József polgármester 
  

4. Tájékoztató a tanév indítás tapasztalatairól  
Elıterjesztı: intézményvezetık 

 
5. Juhászné Nagy Nóra (Szentistván, Vörösmarty utca 84. szám alatti lakos) kérelmének 

tárgyalása. 
Elıterjesztı: dr. Pusztai-Csató Adrienn jegyzı 

 
6. Települési lakosok tartási szerzıdés iránti igényének megtárgyalása.    

Elıterjesztı: dr. Pusztai-Csató Adrienn jegyzı 
  

7. Indítványok, javaslatok. 
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a.) Pályázat benyújtása a Rákóczi úti orvosi rendelı felújítására. 
      Elıterjesztı: Koncz József polgármester  
b.) Egyebek. 
 

Jelen vannak:  
Koncz József polgármester elnökletével, 
Dobóné Koncz Judit alpolgármester,  
Aranyosi Imre képviselı, 
dr. Béres Imre Sándor képviselı, 
Kiss Lajos képviselı, 
Ördög Jakab képviselı. 
 
Meghívottként: 
Jelenléti ív szerint.  
 
 

I. NAPIREND ELİTT 
 

Koncz József polgármester: Köszöntöm a megjelenteket. Megállapítom, hogy Baranyi 
Katalin képviselı igazoltan távol van.   
 
A képviselıi létszám: 6 fı. Megállapítom, hogy az ülés határozatképes, az ülést megnyitom. 
 
Jegyzıkönyv vezetésével megbízom Farkasné Koncz Anikó köztisztviselıt. 
Jegyzıkönyv hitelesítésére felkérem Kiss Lajos és Ördög Jakab képviselıket.   
 
Elıterjesztést teszek az ülés napirendjére, kérem a Képviselı-testületet az elıterjesztés 
elfogadására. 
 
A Képviselı-testület az elıterjesztett napirendi pontokat egyhangúlag elfogadta. 
 
 
II. NAPIREND TÁRGYALÁSA 
 
1. Napirendi pont:  
Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekrıl, tett intézkedésekrıl.   
Elıterjesztı: Koncz József polgármester   
 
Koncz József polgármester: Augusztus hónapban több fontos önkormányzati 
rendezvényünk zajlott le. A Matyó lakodalom sikeres volt. Az, hogy valódi menyasszony és 
vılegény tartotta esküvıjét, lakodalmát a rendezvény keretein belül beváltotta a hozzá főzött 
reményeket. Elmondhatom, hogy a vendégek nagyon elégedettek voltak, tetszett nekik a 
rendezvény, a falu, ami hozzájárul ahhoz, hogy Szentistván és a Matyó lakodalom hírét 
elvigyék határainkon túlra is. Elkészült egy gyors elszámolás. A rendezvényen 400 fizetı 
vendég volt. A képviselık megtekinthetik az elszámolás részleteit. Kiemelem, hogy a 
rendezvény az önkormányzatnak nem került pénzébe, sıt azok a fejlesztések, amelyek idén 
megvalósultak a szabadidı parkban - a vízvezeték és a villanyvezeték korszerősítése – hosszú 
távra szólnak, és jövıre nem jelentenek plusz költséget.  
Másik rendezvényünk augusztus 20-ához kapcsolódott. Sajnos az ünnepségen résztvevık 
száma alacsony volt, ami azért is szomorú, mert Szentistván település legnagyobb ünnepe, 
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melynek alkalmából színvonalas mősort láthattunk. Az ünnep alkalmából egy kiállítás is 
megrendezésre került. 
   

Végül a Startmunka programmal kapcsolatban tájékoztatom a tisztelt jelenlévıket, 
hogy augusztus végén megtörtént a jövı évi Startmunka program megtervezése. A tervezésnél 
figyelembe vettük az elmúlt év tapasztalatait, továbbá azt a kormányzati elképzelést is, mely 
szerint az idei 120 milliárd forintos támogatással szemben jövıre 152 milliárd forintot 
kívánnak közmunkára fordítani. A közmunka szervezése, bonyolítása sok munkával és nem 
kevés problémával jár. Ugyanakkor egy lehetıség arra, hogy a közmunka révén a település 
arculata szebbé, rendezettebbé váljon. Az elmúlt évhez hasonlóan jövıre ismét 7 projektre 
lehet pályázni. Az önkormányzat dönthetett arról, hogy önállóan, vagy a kistérséggel együtt 
pályázik. Mi a megosztás mellett döntöttünk, így két pályázatot - a közúttal kapcsolatos és az 
illegális szemétlerakó felszámolására vonatkozó pályázatot - a kistérséggel együtt nyújtjuk be, 
15 fıvel. Emellett önállóan pályázunk a mezıgazdasági növénytermesztés projektre. 2 
hektárnyi területen szeretnénk növénytermesztést megvalósítani. Ennek célja, az 
önkormányzati konyha kiszolgálása friss konyhakerti zöldségekkel, amivel a 
nyersanyagköltség csökkenthetı lenne. Ennek keretében 10 fıt szeretnénk foglalkoztatni. 
Pályáznánk továbbá az egyéb értékteremtı munka elnevezéső projektre is. Ezen belül a 
Polgármesteri Hivatal épültének felújítását jelöltük meg. Azt hiszem, ehhez nem szükséges 
kommentár, hiszen a hivatal épületében régóta nem volt felújítás. Tervezzük irodák festését, a 
padlózat felújítását, egyes ajtók cseréjét. Mindez közmunkával valósulna meg, szakmunkások 
bevonásával. A végrehajtáshoz szükséges létszámot 10 fıben jelöltük meg. Mindez nagy 
kihívás, megfelelı minıségő munkát kell végezni.  A pályázat lényege, hogy személyenként 
120 eFt-ra pályázhatunk, ezen belül személyi kiadásokat és 38 eFt dologi költséget 
számolhatunk el. Ismét pályáznánk belvízelvezetésre. E programban az egyéb értékteremtı 
munka keretében foglalkoztatott létszám továbbfoglalkoztatása történne meg. Újra pályázunk 
mezıgazdasági földúthálózat javítása projektre, 10 fıvel.  Összesen 45 fı foglalkoztatását 
tervezzük március 1-jétıl, az idei 19 fıvel szemben. Ezzel nem kis feladatra vállalkozunk. 
Célunk, hogy ennek révén a személyi és dologi juttatások - ami kb. 45-50 millió Ft-ot jelent - 
településen maradhasson.   

A Képviselı-testület felhatalmazása alapján a közös önkormányzati hivatal 
létrehozásával kapcsolatosan megbeszéléseket, egyeztetéseket folytattam. A héten is volt egy 
megbeszélés Borsodivánkán. Konkrét dolgot még nem mondhatok, hiszen a finanszírozást 
még nem ismerjük, és e nélkül nehéz érdemben tárgyalni. A jövı héten tartja ülését a 
Többcélú Kistérségi Társulás, bízom benne, hogy itt sikerül újabb információkhoz jutnunk. 
Hamarosan döntenünk kell az iskola fenntartás kérdésében is. Szeptember végéig 
szándéknyilatkozatot, október végéig megállapodást kell kötnünk. Ebben a kérdésben érvek 
és ellenérvek ütköznek. Hosszabb távon nyilván annak a településnek van nagyobb esélye 
arra, hogy az iskolája megmaradjon, aki vállalja az iskola fenntartását.  
  Az orvosi rendelı felújítása pályázattal kapcsolatban elindultak a tervezések. A főtés, 
világítás teljes korszerősítését tervezzük a hıszigeteléssel együtt. A költségek alakulásától 
függ, hogy a tetızet cseréjére lesz-e lehetıség. A napirend keretében ennyiben kívántam 
tájékoztatást adni, átadom a szót a jelenlévıknek.  
 
Kiss Lajos képviselı: Részt vettem egy igazgatói megbeszélésen, ahol a Borsod-Abaúj-
Zemplén Megyei Kormányhivatal fıosztályvezetıje is jelen volt. A köznevelési törvény 
értelmében az iskolák fenntartója az állam lesz. A pedagógusok bére tartozik ebbe a körbe. A 
mőködtetés lesz az önkormányzatok feladata oly módon, hogy a 3000 fı feletti településeken 
ez kötelezı feladat lesz, a 3000 fı lélekszám alatti településen pedig lehetıség, hogy az 
önkormányzat átvegye az államtól a mőködtetést. Ebbe tartozik a technikai dolgozók bére és a 
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szokásos karbantartás. A jelenleg mőködı oktatási társulások helyzetérıl jelenleg konkrét 
információt nem tudtak adni, annyiról tájékoztattak, hogy foglalkoznak a kérdéssel, és 
rendelet készül. Az már most biztos, hogy olyan, mint oktatási társulás nem lesz. Más módon 
viszont mőködhetnek együtt iskolák, amirıl pontosabb információt még nincs. Bízom benne, 
hogy szeptember végéig a döntéshez fognak adni valami fogódzót az önkormányzatoknak. 
Jelenleg senki nem lát világosan a kérdésben. Legalább 6-8 rendelet jelent meg a Nemzeti 
Alaptantervhez, a köznevelési törvényhez kapcsolódóan. 2012. december 31-ig át kell 
dolgozni a pedagógiai programunkat, a házirendet és a Szervezeti és Mőködési Szabályzatot.     
Dilemmánk, hogy ha most, a jelenlegi állapotnak megfelelıen elvégezzük a módosításokat, 
január 1-jétıl, amikortól is a Társulás nem mőködik, akkor újból kell ezeket készíteni.       
 
Dr. Béres Imre képviselı: Az oktatás szempontjából a mezıkövesdi lobbi várhatóan nagyon 
erıs lesz. Olyan szintő információhiányban szenvedünk, hogy nem tudunk tervezni, aminek 
még nagyon sok hátulütıje lehet.   
 
Koncz József polgármester: A Társulásról még annyit, amit a borsodivánkai megbeszélésen 
is hangsúlyoztam. Az tény, hogy az Oktatási Társulás a jelenlegi formájában tovább nem 
mőködhet. Szentistván nem tudja vállalni, hogy finanszírozza a tiszai vonalat. Legfeljebb 
olyan feltétellel tudunk tárgyalni, ha konszenzus születik abban, hogy a tiszai vonalon egy 
tagiskola marad alsó tagozattal, és a felsı tagozat Szentistvánra kerül. Ez azért is 
megfontolandó, mivel az is kirajzolódik a törvénybıl, hogy ott maradhat hosszú távon iskola, 
ahol felsı tagozaton két párhuzamos osztály van.  
 
Amennyiben az elhangzottakkal kapcsolatban nincs több kérdés, kérem a Képviselı-testületet, 
szavazzon a határozati javaslat elfogadásáról.     
 
A Képviselı-testület 6 egybehangzó igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül 
meghozta következı határozatát.  
 
Szentistván nagyközségi Önkormányzat Képviselı-testületének 51/2012.(IX.06.) 
határozata: 
 
Tárgy: A két ülés közötti idıszakban történt legfontosabb eseményekrıl, tett 
intézkedésekrıl szóló tájékoztató jóváhagyása. 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testülete a polgármester által elıterjesztett, a két ülés 
között történt fontosabb eseményekrıl, tett intézkedésekrıl szóló tájékoztatót 
jóváhagyólag tudomásul veszi.  
 
 
2. Napirendi pont:  
Tájékoztató az önkormányzat 2012. I. félévi gazdálkodásáról.   
Elıterjesztı: Koncz József polgármester   
 
(Az elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
Koncz József polgármester: Tájékoztatom a Képviselı-testületet, hogy a Pénzügyi és 
Gazdasági Bizottság megtárgyalta a napirendet, és egyhangúan támogatta a beszámoló 
elfogadását. A kiadott anyaghoz egy pár gondolat kiegészítésül. Látható, hogy mind a bevételi 
mind a kiadási oldalon lemaradás mutatkozik, ennek okai az elıterjesztésben szerepelnek. 
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szigorúan csak az elsı félévet nézve megállapíthatjuk, hogy a gazdálkodás stabil volt, 
pénzügyi helyzetünk rendben volt, hitel nélkül, meglévı tartalékaink felhasználásával tudtuk 
finanszírozni az elsı félévet. Mivel azonban szeptember eleje van, szeretnék pár szót szólni az 
azóta eltelt idıszakról is. A félévet követıen történtek olyan kifizetések, melyek a korábban 
megtervezett és elnyert beruházások megvalósulásához kapcsolódtak. A tájház pályázat 
kifizetése 90%-ban megtörtént, ebbıl sikerült kifizetnünk a szabadidı park és a sportöltözı 
felújításának közel 20 millió Ft-os kiadásait, melynek támogatási összege csak a következı 
idıszakban jelentkezik, mint bevétel. Folyószámla hitelkeretünket teljesen kimerítettük, 
számláinkat nem sikerül határidıben kiegyenlíteni, likviditási gondjaink vannak. Feladat az, 
hogy ezt a folyamatot tervszerően kezeljük. Bevételeink alakulásáról: az iparőzési adó 
befizetéseket szeptember 15-ig várjuk.  Kalkulációink szerint a bejövı összeg nem fogja 
fedezni kiadásainkat. A stúdió és a kellékes épület felújítása napokon belül befejezıdik, ami 
közel 7 millió Ft-os kiadást jelent. Az ÖNHIKI támogatási igény beadási határideje 
szeptember 10-e. Az elbírálás októberben várható. Pozitív elbírás esetén is, több, mint egy 
hónapot kell áthidalunk. Szükséges, hogy a meglévı 10 millió Ft-os folyószámla 
hitelkeretünket, 10 millió Ft-al emeljük meg, ebben kérném a Képviselı-testület döntését.   
 
Dobóné Koncz Judit alpolgármester: Kérdésem, hogy hozzávetılegesen mennyi az a 
kintlévıség, amit a társ önkormányzatoktól várunk, és mi rá a garancia, hogy ezt tudják 
fizetni.   
 
dr. Béres Imre képviselı: Az elıterjesztés 2. oldalán olvasható, hogy: „ oka továbbá: nem 
sikerült elfogadtatni, hogy az úgynevezett ÖNHIKI támogatási igényünket a 
Szennyvízüzemeltetı társulás adatai nélkül bírája el az illetékes minisztérium, így az 
eredetileg tervezett 25 millió Ft-os mőködési hiány finanszírozására csak 9,5 millió Ft 
támogatásban részesült. Önkormányzatunk.” Elképzelhetı, hogy az ÖNHIKI támogatás 
második ütemében a 10 millió Ft-os támogatási igénnyel szemben ismét csak a felével lehet 
majd számolni?  Másik kérdésem, hogy a Stúdió épületének felújítása tervezett volt, vagy ad 
hoc pályázati lehetıség adódott. Ez a 7 millió Ft-os plusz kiadás nem a legcélszerőbb ilyen 
ínséges idıkben.  
 
Koncz József polgármester: alpolgármester asszony felvetésére reagálva a társ 
önkormányzatok 9,5 millió Ft-al tartoznak. Ebbıl jelenleg a tiszadorogmai önkormányzat 
tartozása a legmagasabb. Az ÖNHIKI támogatásból be fog folyni a tartozás, de attól ez most 
még nagyon hiányzik. dr. Béres Imre képviselı kérdésére: a stúdió épültének felújítása az ún. 
Falumegújítási pályázat része volt. Ez a pályázat 3 évvel ezelıtt került beadásra és tavaly 
nyert. Tudtuk, számoltunk vele, hogy ez a kiadás a 2. félév elején fog jelentkezni.      
 
Amennyiben nincs több kérdés, vélemény, kérem a Képviselı-testületet szavazzon a 
határozati javaslat elfogadásáról. 
 
A Képviselı-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta 
következı határozatát: 
 
Szentistván nagyközségi Önkormányzat Képviselı-testületének 52/2012.(IX.06.) 
határozata:  
 
Tárgy: Tájékoztató az önkormányzat 2012. I. félévi gazdálkodásáról.  
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Szentistván nagyközségi Önkormányzat Képviselı-testülete az önkormányzat 2012. I. 
félévi gazdálkodásáról szóló tájékoztatót jóváhagyólag tudomásul veszi.  
 
Felhatalmazza polgármesterét és az intézmények vezetıit a költségvetési rendelet 
folyamatos végrehajtásának szervezésére. 
 
A Képviselı-testület felhatalmazza polgármesterét, hogy amennyiben az önkormányzat 
likviditási helyzete szükségessé teszi, a 2012. évi költségvetési rendeletben foglaltakon túl 
további 10 millió Ft összegig folyószámla hitelkeret szerzıdést kössön legfeljebb 2012. 
december 31-napi lejárattal.  
 
Határid ı: folyamatos 
Felelıs: Koncz József polgármester 
 
 
Koncz József polgármester 10 perc szünetet rendelt el. 
 
Szünet után.  
 
 
3. Napirendi pont:  
Javaslat ÖNHIKI támogatás benyújtására.   
Elıterjesztı: Koncz József polgármester   
 
(Az elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
Koncz József polgármester: Az ÖNHIKI támogatás 2. ütemének benyújtási határideje 
szeptember 10-e. Itt válaszolok dr. Béres Imre képviselı kérdésére is. Tavaly sikerült 
elfogadtatni, hogy igényünket a társulás adatai nélkül bírálják el. Idén ez nem sikerült, a 
társulásnak van bevétele, amit figyelembe vettek. Az elıterjesztésben még úgy szerepel, hogy 
10 millió Ft-ra nyújtjuk be támogatási igényünket. Legújabb számításaink szerint 12 millió Ft-
ÖNHIKI támogatást igényelhetünk. Tapasztalataink alapján bízunk benne, hogy a második 
ütemben ezt az összeget meg is fogjuk kapni. A határozati javaslatban van pár üresen hagyott 
sor, amit most kiegészítek. A II. pontban a települési önkormányzat helyi adó bevezetésérıl 
döntött és 2012. évben ilyen jogcímen 18.800 eFt összegő bevételt tervez. III. pont: Az 
önkormányzat 2012. évi költségvetési rendeletét 23.595 eFt összegő mőködési célú hiánnyal 
fogadta el. Kérdezem, hogy a napirend kapcsán van-e valakinek kérdése, javaslata?   
 
Amennyiben nincs kérdés, hozzászólás kérem a Képviselı-testületet, hogy szavazzon a 
határozati javaslat elfogadásáról. 
 
A Képviselı-testület 6 egybehangzó igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta következı határozatát:  
 
Szentistván nagyközségi Önkormányzat Képviselı-testületének 53/2012.(IX.06.) 
határozata:  
 
Tárgy: Az önhibájukon kívül hátrányos helyzetben lévı önkormányzatok 2012. évi 
támogatására vonatkozó igény benyújtása. 
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1./ Szentistván nagyközség Képviselı-testülete a Magyar Köztársaság 2012. évi 
költségvetésérıl szóló 2011. évi CLXXXVIII. törvény 6. számú melléklet 2. pontja 
alapján (továbbiakban 6. számú melléklet) támogatási igényt nyújt be az önhibájukon 
kívül hátrányos helyzetben lévı önkormányzatok 2012. évi támogatására. 
2./ Szentistván nagyközség Képviselı-testülete az önhibájukon kívül hátrányos 
helyzetben lévı önkormányzatok támogatásának igényléséhez a fenti törvény alapján a 
következı nyilatkozatot teszi: 
I. A települési önkormányzat lakosságszáma 2011. január 1-jén 1000 fı feletti. 
II. A települési önkormányzat helyi adó bevezetésérıl döntött és 2012. évben ilyen 
jogcímen 18.800 eFt összegő bevételt tervez. 
III. Az önkormányzat 2012. évi költségvetési rendeletét 23.595 eFt összegő mőködési 
célú hiánnyal fogadta el. 
IV. Az önkormányzat az Ötv. szabályai szerint kötelezı könyvvizsgálatra kötelezett és az 
önkormányzat 2011. évi zárszámadását a könyvvizsgáló elfogadta. 
V. Az önkormányzat az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 50. § (1) 
bekezdés a) pontjában meghatározott rendezett munkaügyi kapcsolatok 
követelményeinek megfelel.  
A képviselı-testület felhatalmazza polgármesterét a támogatási igény benyújtására. 
 
Határid ı: 2012. szeptember 10. 
Felelıs: Koncz József polgármester 
 
4. Napirendi pont:  
Tájékoztató a tanév indítás tapasztalatairól.   
Elıterjesztı: intézményvezetık   
 
Koncz József polgármester: Az intézményeinkben megkezdıdött a tanítás, nevelés. 
Felkérem a két intézmény vezetıjét, hogy tájékoztassanak a tanév indítás tapasztalatairól.  
 
Galambos Lajosné óvodavezetı: Tisztelt Testületi ülés! A nyári idıszakban a felújítási 
munkák területén nem volt kiemelt feladat az óvoda épületben, hiszen az elızı években 
nagyon megszépültünk. Megtörtént a nagytakarítás, szép, tiszta, esztétikus környezetben 
tudtuk fogadni a gyerekeket. Az udvaron lenne több feladatunk is, amit évek óta tervezünk. Jó 
lett volna, ha tudunk pályázni és sikerült volna a kerítés, járda, homokozó felújítása. A 
személyi feltételeket illetıen nincs változás. A székhelyen 7 óvónı, Tiszadorogmán 2 óvónı, 
összesen 4 dajka és 1 gazdasági elıadó végzi munkáját, tehát mindösszesen 14 fı. Augusztus 
1-tıl 2 fı közfoglalkoztatott is segíti a dolgozókat. A gyermekcsoportok alakulása: a 
kiscsoport létszáma folyamatosan változik, hiszen a 3. életévet betöltött gyermekek 
folyamatosan jönnek. A jelenleg beírt adatok alapján év végére 24-en lesznek a kiscsoportban. 
A középsı csoport létszáma: 24 fı, a nagycsoporté pedig 21 fı. A tagóvoda 24 fıs 
gyermeklétszámmal indult, de várhatóan még bıvülni fog a létszám, így ismét 
létszámtúllépési engedélyt kell kérnünk. Összességében az Alapító Okiratban fogalt 
gyermeklétszámot, a 100 fıt fogjuk elérni.  A tartalmi munkát illetıen olyan idıszak elıtt 
állunk, ami sok változást hoz számunkra. Meghatározó volt a köznevelési törvény életbe 
lépése szeptember 1-jétıl. Folyamatosan jelennek meg a végrehajtási rendeletek. Megjelent 
többek között a mőködési rendjét meghatározó rendelet is, ami alapján elkezdhetjük a 
házirend és az SZMSZ módosítását. Az óvodai nevelés országos alapprogramja még nem 
jelent meg, ez alapján tudjuk majd a pedagógiai programunkat módosítani.  
A Szentistváni Óvoda 1962-ben nyitotta meg kapuit a gyermekek elıtt. Úgy tervezzük, hogy 
az 50 éves jubileum alkalmából ünnepségsorozatot rendezünk, amire várhatóan az október 8-
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ai héten kerül sor. Röviden ennyit kívántam elmondani, az év közben adódó kérdésekrıl, 
problémákról pedig majd folyamatosan egyeztetünk.    
 
Kiss Lajos képviselı, iskolaigazgató: Tisztelt Képviselı-testület, Tisztelt Jelenlévık! A 
tanévre való felkészülés augusztus 20-a után megkezdıdött. Az innovatív iskolák pályázat  
benyújtásának határideje augusztus 27-e volt, idıközben a határidıt meghosszabbították, most 
várjuk az újabb idıpontot. A kollégák elkészítették a pályázat vázát. A nyári karbantartást 
elvégeztük, az elmúlt évek folyamatos felújításainak köszönhetıen nagyobb karbantartásra 
nem volt szükség. A Szentistváni Gyermekekért Alapítvány finanszírozásában az udvari 
játékokat rendbe hozattuk, így azok megfelelnek az elıírásoknak. A személyi feltételekben 
történt változás. Két kollégánk nyugdíjba ment, egy fı iskolatitkár a felmentési idejét tölti. 
Egy fı testnevelı szakos pedagógust vettünk fel Borsodivánkára. Egy fı pedagógus más 
területen folytatja munkáját, helyette egy fı határozott idejő szerzıdéssel látja el a napközis 
feladatokat Szentistvánon. Csere történt tehát, nem létszámnövelés. Borsodivánkán van egy 
üres álláshely. Itt 6 órában egy óraadó látja el a technika tantárgy oktatást felsı tagozaton. 
Összességében - valamennyi dolgozót beleértve - 34-en vagyunk, plusz egy fı prémiuméves. 
A gyermeklétszámról: a tiszabábolnai tagiskola létszáma: 34 fı, a borsodivánkai tagiskola 
létszáma: 54 fı, Szentistvánon pedig 152 gyermek jár iskolába. A négy napközis csoportból 
két csoport mőködik Szentistvánon, 26 és 21 fıvel. A szeptember 1-jétıl életbe lépı 
változások közül azt kell kiemelnem, hogy a mindennapos testnevelés bevezetésre került, 
kötelezıen. Azt a módszert választottuk, hogy az 1. és az 5. osztályban heti 5-5 testnevelés 
óra van. A tankötelezettségi korhatár 16 évre változott. Ez akkor lesz érdekes, ha létrejön az 
ún. Híd program, ami azokra az általános iskolát végzettekre, illetve általános iskolát be nem 
fejezıkre vonatkozik, akik nem szándékoznak továbbtanulni. Összességében azt mondhatom, 
hogy a körülményekhez képest jól vagyunk, az elızı évtizedek eszközellátottságának, 
felszereltségének köszönhetıen, minden olyan dolog a rendelkezésünkre áll, ami egy 21. 
századi modern iskolában szükséges.  
 
Koncz József polgármester: Az intézményvezetıknek megköszönöm a tájékoztatást. 
Kérdezem, hogy a napirenddel, az elhangzottakkal kapcsolatban van-e kérdésük, 
véleményük? 
 
Burai Jenı RNÖ elnök: Tavaly kértünk a költségvetésünkben a kisebbségi önkormányzat 
részére, kulturális célra 300.000 Ft-ot, amit a Képviselı-testület megszavazott. Ezt az összeget 
eddig bizonyos okok miatt nem tudtuk felhasználni. Polgármester úrral beszéltem, ı azt 
javasolta, hogy forduljak a testülethez, mert egyedül nem dönthet. Javaslatom, hogy ezt az 
összeget, ami céltartalékként félre van téve, fordítsuk iskolakezdési támogatásra, rászorultsági 
alapon, olyan gyereknél, akiknek hiányzik a felszerelésük. Ehhez kérném a Képviselı-testület 
támogatását. Nem tudjuk ugyanis, hogy a kulturális célból, hagyományırzésbıl lesz-e valami 
ebben az évben. Köszönöm. 
 
Koncz József polgármester: Köszönjük az intézményvezetık tájékoztatását. Hallottuk, hogy 
rendben megindult az oktatás. A személyi, tárgyi feltételek biztosítottak ahhoz, hogy 
megfelelı színvonalú oktatás, nevelés történjen. Mint fenntartó ennek örülünk. Kérésünk, 
hogy ezt a szakmai színvonalat tartsák meg. A mindennapos testnevelés bevezetésének azért 
örülök, mert ez által, talán sikerül megszerettetni a gyermekekkel a mozgást, a sportot. Az 
elkövetkezı hónapokban még sokat fogunk beszélni az iskoláról, jó munkát kívánok. 
Az RNÖ elnökének felvetésére reagálva tájékoztatom a jelenlévıket, hogy az RNÖ elnöke 
valóban megkeresett. A költségvetés tervezése idıszakában felvetettük, hogy szeretnénk, ha  
valamiféle szervezettség, együttgondolkodás indulna a kisebbségi hagyományok, a  
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kisebbségi kultúra megırzésére. Ez volt a Képviselı-testület szándéka, ezért határozta meg az 
összeg felhasználására ezt a célt. Az iskolakezdéshez biztosítottunk ingyenes tankönyvet, 
nevelési támogatást. Az elıbb már szóltam az önkormányzat pénzügyi helyzetérıl, 
nehézségeirıl, erre tekintettel nem tudom támogatni ezt a kérést. Hozzáteszem még azt az 
információt is, amit most hallottam, e szerint az RNÖ 70.000,-Ft feladatalapú támogatást 
nyert. Ebbıl a McDonald’s-ba vitték el a roma gyerekeket. Véleményem szerint ezt az 
összeget más célra pl. az iskolakezdés támogatására is lehetett volna fordítani.   
 
Burai Jenı RNÖ elnök: Ezek szerint nem ismerjük a törvényt. A feladatalapú támogatást 
kimondottan arra lehet használni, amire kértük. Ez kimondottan erre lett kérve. 
 
dr. Pusztai-Csató Adrienn jegyzı: Ezt nem tudom alátámasztani. 
 
Burai Jenı RNÖ elnök: Meg kell nézni.  
 
Dobóné Koncz Judit alpolgármester: Az RNÖ a gyerekeknek semmiféle iskolakezdési 
támogatást, vagy bármiféle juttatást nem tudott adni?  
 
Burai Jenı RNÖ elnök: Van egyszer egy mőködési célú pénz, amit mőködésre lehet 
használni. Ami feladatalapú támogatás, azt kimondottan arra lehet használni. Mi nem 
segélyezhetünk. Jó szándékból akartuk támogatni az iskolakezdést.  Rajta voltunk, hogy 
legyen kisebbségi nyelvoktatás, bizonyos dolog miatt nem jött össze. Szerettük volna 
beindítani a hagyományırzı tánccsoportot. Nem sikerült. Ennek oka, hogy mindenütt elıleget 
kértek, mi pedig nem tudtuk elıre finanszírozni. Ez a baj. Ez a 300.000,-Ft úgy van benn 
céltartalékként, hogy mi ehhez nem tudunk hozzányúlni, csak akkor, ha már valamit letettünk 
az asztalra.  Ez a gondunk. 
 
Kiss Lajos képviselı: A pályázatnál eredetileg nem volt választási lehetıség, ha már volt 
olyan gondolat, hogy gyerekeknek az iskolakezdéskor tanszer segélyt szeretnének adni?    
 
Burai Jenı RNÖ elnök: Ilyenre nem lehetett pályázni. A wekerle.hu címen vannak a 
kisebbségi önkormányzatok számára kiírt pályázatok. Lehetne pályázni a nagy 
önkormányzattal együtt is. Egyetlen egyszer nem keresett meg bennünket a nagy 
önkormányzat, hogy közösen pályázzunk. Ezt többször kértük. Mindig volt valami, ami miatt 
ez nem jött össze. Minket mindig kihagytak. Maga a kisebbségi önkormányzat nem pályázhat. 
 
dr.Pusztai-Csató Adrienn jegyzı: Tisztelt Képviselı-testület!Nem helytálló Burai Jenı 
tájékoztatása. Több ízben megkerestem - e-mailben is - a Roma Nemzetiségi 
Önkormányzatot, hogy közösen pályázzunk bizonyos területekre. Volt egy olyan kijelentés, 
hogy legyek szíves ne használjam az e-mail címüket mindenféle megkeresésekre. Nyitott 
vagyok arra, hogy az önkormányzatnak bemutassam az arra vonatkozó dokumentumokat, 
hogy voltak ilyen törekvéseink, kezdeményezéseink. A feladatalapú támogatásnál sem tudom 
elképzelni, hogy csak ilyen célra lehetett felhasználni a támogatási összeget, de utána fogok 
nézni. A másik, hogy ezek szerint megalapozottan, megfelelıen voltak elıkészítve azok a 
kezdeményezések, amelyek kudarcba fulladtak? Szeretném megkérdezni, akik korábban is 
figyelemmel kísérték a kisebbségi önkormányzat tevékenységét, hogy az elızı kisebbségi 
önkormányzat idején volt-e arra nézve gyakorlat, kezdeményezés, hogy tanszerekkel 
támogatták a hátrányos helyzető, iskolakezdésben gátolt tanulókat? 
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Burai Jenı RNÖ elnök: Erre én tudok válaszolni, igen volt ilyen. Ezelıtt, még az Ördög 
Jakab polgármestersége alatt.  Akkor is benne voltam a Cigány Kisebbségi Önkormányzatban. 
Az akkori polgármester szintén támogatta az iskolakezdést és a kisebbségi önkormányzat is, 
de akkor 900 e Ft volt a költségvetésünk, a mostani 200 eFt-hoz képest.  
 
dr. Pusztai-Csató Adrienn jegyzı: Én semmiféle írásbeli megkeresést nem láttam, amiben 
kérte volna a kisebbségi önkormányzat a települési önkormányzat támogatását arra nézve, 
hogy készítsünk egy közös elképzelést, képezzünk pénzügyi alapot a tanévkezdés 
nehézségeire  tekintettel. Ha valaki szeretne valamit és ezt írásba foglalja, nem hiszem, hogy 
az eddig nem kapott volna megfelelı figyelmet vagy választ. 
 
Burai Jenı RNÖ elnök: Ha jól tudom a kisebbségi és nagy önkormányzat között nincs alá-
fölérendeltségi viszony. Ezeket majd vegyük jegyzıkönyvbe.  A jegyzınek kutya kötelessége, 
mivel azt a törvény elıírja, hogy ha pályázati lehetıség adódik az RNÖ-t értesíteni kell. 
Egyszer kaptunk egy e-mailt, hogy rendırképzésre van pályázati lehetıség és küldjünk roma 
fiatalokat a képzésre.  Nálunk nincs olyan végzettség fiatal, aki rendır fıiskolára menne. 
 
Dr. Pusztai-Csató Adrienn jegyzı: Nem kívánok reagálni a továbbiakban. 
 
Koncz József polgármester: Kérdezem, hogy a napirendhez kapcsolódóan van-e egyéb 
vélemény, javaslat? 
 
Burai Krisztián: Tisztelt Képviselı-testület! Szeretnék bejelentést tenni arról, hogy 
Szentistvánon, szeptember 8-ával megalakult az ÉKE. Az ÉKE egy jogvédı, érdekvédelmi 
egyesület, ami Száva Vince elnök úr vezetésével alakult. Személyesen én leszek az ÉKE 
elnöke. Vannak dokumentumaim, amiket majd az ülés végén körbeadok. Ezekbıl lehet 
tájékozódni arról, hogy milyen feladatokat lát el az ÉKE, mit akar megvalósítani. Az imént 
elhangzottakhoz annyit, hogy a képviselık elıtt kijelentést teszek: próbáljunk közös nevezıre 
jutni, és együtt munkát végezni. Legfıbb célunk, hogy a roma és a nem roma családok 
próbáljanak együtt, egy szép és egy korrekt életet élni. Annak nincs értelme, hogy 
szüntelenül, - idézıjelben mondom - marjuk egymást. Ennek személy szerint nem látom 
értelmét. Törekedjünk arra, hogy jobb legyen. Az, ami volt pl. a feladatalapú támogatással 
kapcsolatban: Önök sem kerestek meg bennünket, hogy közösen nézzük meg mennyi roma 
gyerek indul iskolába, óvodába és próbáljunk meg kitalálni valamit.  
 
Koncz József polgármester: Meggyızıdésem, hogy a települési önkormányzat mindazt a 
támogatást, segítséget megadja a nemzetiségi önkormányzatnak, amit a törvény elıír, sıt 
annál még többet is. Ezt szeretnénk kérni viszont is. Amit pedig Burai Krisztián elmondott, az 
nagyon szépen hangzik, kérem, hogy legyen is így. Az RNÖ elnöke részérıl elhangzott egy 
kérés, miszerint az RNÖ részére céltartalékként - hagyományırzésre, kultúra ápolására - 
elkülönített 300 eFt összeget az RNÖ fordíthassa iskolakezdési támogatására. Kérem a 
képviselıket, hogy szavazzanak a kérdésben.  
 
Ezt követıen a Képviselı-testület egyhangúan elutasította az RNÖ elnökének kérését és 
meghozta határozatát:  
 
Szentistván nagyközségi Önkormányzat Képviselı-testületének 54/2012.(IX.06.) 
határozata:  
 
Tárgy: Céltartalék felhasználási módjának megváltoztatása. 
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Szentistván nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete Burai Jenı RNÖ elnök 
szóbeli kérését megtárgyalta és úgy döntött, hogy az önkormányzat 2012. évi 
költségvetésében céltartalékként a Roma Nemzetiségi Önkormányzat nemzetiségi és 
kulturális programjainak támogatására elkülönített 300 eFt összeg felhasználásának 
célját nem kívánja megváltoztatni.  
   
 
5. Napirendi pont: 
Juhászné Nagy Nóra (Vörösmarty utca 84. sz.) kérelmének tárgyalása. 
Elıterjesztı: dr. Pusztai-Csató Adrienn jegyzı 
 
(Az elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
Koncz József polgármester: Az elıterjesztésben leírtak szerint a Színes üzlet tulajdonosa 
kérelemmel fordult az önkormányzathoz. A háztartási bolt raktár kapacitásának bıvítése 
céljából megvásárolná az önkormányzat tulajdonában álló, szomszédos területet, ami jelenleg 
közterület része. Emlékeztetıül jegyzem meg, hogy a területet évekkel ezelıtt az üzlet 
tulajdonosa és az önkormányzat közösen vásárolta meg. Az ingatlanok telekalakítás, illetve 
telekmegosztás után nyerték el jelenlegi paramétereiket. A tulajdonos építésszel egyeztetett. 
Az üzlet bıvítése csak úgy lehetséges, ha telekalítás révén az eredeti állapothoz közelítı 
teleknagyság jönne létre. Elıtárgyalásokat folytattam a kérelmezıvel, aki minimum 160 m2 
nagyságú területet szeretne megvásárolni. Szentistvánon kevés vállalkozás van, véleményem 
szerint, ha valaki fejleszteni szeretne, ebben ne gátoljuk. Az elızetes egyeztetések során a 
kérelmezıvel 1.500,-Ft/m2 árban állapodtunk meg. Úgy gondolom, hogy a mai piaci 
viszonyok között ez elfogadható ár. Annak idején a telket 1.000,-Ft/m2 áron vásárolta meg az 
önkormányzat.  Az elıterjesztés szerint az ingatlanrész értékesítésére teszek javaslatot, 
1.500,-Ft/m2-es áron. Tájékoztatom a Képviselı-testületet, hogy a Pénzügyi és Gazdasági 
Bizottság a kérelmet megtárgyalta és az elvi határozati javaslatot egyhangúan, elfogadásra 
javasolja. Kérdezem, hogy van-e valakinek kérdése, egyéb javaslata? 
 
A jelenlévık részérıl hozzászólás nem volt.   
 
Ezt követıen a Képviselı-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta következı határozatát: 
 
Szentistván nagyközségi Önkormányzat Képviselı-testületnek 55/2012.(IX.06.) elvi 
határozata:  
 
Szentistván nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a jegyzı 
elıterjesztésében megtárgyalta Juhászné Nagy Nóra kérelmét és úgy döntött, hogy 
elviekben támogatja az 1022/4 és az 1024/1 hrsz.-ú ingatlanok telekalakítási ügyét, 
amennyiben a kérelmezı 1.500,-Ft/nm áron meg kívánja vásárolni a telekalakítás után 
rendelkezésre álló területet és vállalja az ezzel együtt járó költségek megfizetését.  
 
Felelıs: dr. Pusztai-Csató Adrienn jegyzı 
Határid ı: folyamatos  
  
 
 



 12

 
6. Napirendi pont:   
Települési lakosok tartási szerzıdés iránti igényének megtárgyalása. 
Elıterjesztı: dr. Pusztai-Csató Adrienn jegyzı 
 
(Elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
Koncz József polgármester: Kérdezem jegyzıasszonyt, hogy az elıterjesztéssel 
kapcsolatban van-e szóbeli kiegészítése?   
 
dr. Pusztai-Csató Adrienn jegyzı:Igyekeztem írásban alapos érvekkel alátámasztani  
elıterjesztésemet. A településen egyre több olyan, idıs korú lakos van, akinek hozzátartozói 
nem helyben élnek, illetve olyan viszony van köztük, ami ellehetetleníti, hogy a rászoruló  a 
tartási kötelezettséget érvényesítse. A jogszabályok szerint - elsısorban családjogi törvény 
szerint - a leszármazó - elsısorban a vér szerinti gyermek - köteles eltartani a tartásra szoruló 
szülıt. Ez törvény erejénél fogva járó tartási kötelezettség, tehát nem tartási szerzıdés 
keretében történik. Napjainkban gyakran nehéz ezt a kötelezettséget érvényesíteni. A jog erre 
dolgozta ki a tartási szerzıdés kategóriáját. Elıfordul, hogy természetes személyek közötti 
tartási szerzıdések rossz véget érnek. Ezért is egyre népszerőbb az önkormányzatot 
eltartóként megjelölni, és erre szerzıdést kötni. Szentistvánnak nincs sem állami, sem 
önkormányzati, sem privát fenntartású olyan intézménye, akik az idısek állandó, - nem csak 
napközbeni - ellátását, felügyeletét, gondozását végezné. Amennyiben erre nyitott a 
Képviselı-testület, javasolnám, hogy az Önkormányzat készüljön fel egyedi kérelmek 
elbírálására. Minden egyes esetet megvizsgálva, a Képviselı-testület döntene és minden 
esetben a tartási szerzıdés részletszabályai határoznák meg, hogy mit vállal az önkormányzat, 
milyen kötelesség teljesítését, illetve azt milyen ellenérték fejében vállalja. Jelen pillanatban 
személyi állományunk még nem teljes egészében felkészült erre a feladatra, de átgondoltuk a 
lehetıségeket és nagyobb igény esetén alkalmassá kell tenni a Polgármesteri Hivatal 
állományát szociális gondozókkal, szakszemélyzettel is.   Jelenleg konkrét igény még nincs, 
ezért elvi határozatot várok a Képviselı-testülettıl arra vonatkozóan, hogy kíván-e ilyen 
igényekkel foglalkozni, vagy sem.  
 
Koncz József polgármester: Köszönöm jegyzı asszony szóbeli kiegészítést. Kérem a 
jelenlévıket, hogy mondják el véleményüket, javaslatukat. 
 
Burai Jenı RNÖ elnök: Tudjuk, hogy mibıl indult ki ez az egész tartási szerzıdés. Egy 
roma család elvállalt egy személyt, eltartási szerzıdés fejében. Annak a lakásába be akarnak 
költözni az eltartók rokonai. Ebbıl az ügybıl kiindulva akarja az önkormányzat 
beszabályozni. Kimegy a lakásba a Polgármesteri Hivatal részérıl X személy, az eltartott orra 
alá tesznek egy papírt, aláíratják vele, aki gyógyszer hatása alatt áll, azt sem tudja mit ír alá. 
Utána ezt lobogtatják a szemünk elıtt. Ez az egész erre megy ki. 
 
dr. Pusztai-Csató Adrienn jegyzı: Kifejezetten visszautasítom Burai Jenı hipotetikus 
feltételezését. Semmi ilyen szándék nincs. Nem szeretnék magyarázkodni, mert nincs miért. 
Korábban fogalmazódott meg ez az igény, egy magyar, nem roma származású beteg kapcsán. 
Nem is értem ezt a minısíthetetlen feltételezést. Méltatlannak tartom azt, hogy erre 
válaszoljak. 
 
dr. Béres Imre Sándor képviselı:  Mint 30 éve a településen dolgozó rangidıs orvos, nem 
értem Burai Jenı felvetését, meg sem fordult a fejemben. Arról van szó, hogy van a faluban 
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kb. 250, 75-80 év feletti idıs ember, ebbıl kb. 80-100 embernek nincs a közelben 
hozzátartozója. Az orvoson és a postáson kívül gyakorlatilag nem látogatja ıket senki. Már jó 
szomszéd is alig van. Korábban, mint egészségügyi szakembert megkérdeztek, hogy mi a 
véleményem errıl. Ezzel komolyan kell foglalkozni. Ez nem egyedi szintre van lebontva, 
hanem az egész faluról szól. Arról szól, hogy 10-15 éve próbálunk idısek bentlakásos 
otthonát létrehozni. Ez a korábbi ciklusokban is komoly ciklusprogram volt. Egy ilyen 
beruházás 600-800 millió Ft, ebbıl minimum 5%-os önrészt nézünk, 40-50-100 millió Ft-ot 
nem tud az önkormányzat felvállalni. Ezzel a regnáló testületnek is el kell majd számolnia, 
hiszen ígértük, hogy ezt megvalósítjuk.  Most nem értem, hogy mirıl szólt ez a vélemény. 
Hiszen ez az egész faluról szólna, az idıs magyar állampolgárokról, nemtıl, rassztól, 
felekezettıl függetlenül. Ezeknek az embereknek a felkarolásáról, segítésérıl szól. Ha nem 
így van, cáfolatot kérek. 
 
dr. Pusztai-Csató Adrienn jegyzı: Szívesen meghallgatok olyan javaslatot az RNÖ részérıl, 
ami ezt a problémát megoldja. Nyitott vagyok erre. 
 
Burai Jenı RNÖ elnök: Ahogy a fıorvos úr is elmondta az a megoldás, hogy a faluban egy 
bentlakásos idısek otthonát kell építeni. Szociális gondozó van, van családsegítı központ, 
vannak szakemberek, munkatársak, akik a mai napig is foglalkoznak a faluban az ilyen 
emberekkel.  Ebédet visznek nekik, rendben tartják a lakást, mosnak rájuk. Ez a megoldás. 
 
Koncz József polgármester: Kérdezem a jelenlévıket, hogy van-e még kérdésük? 
Amennyiben nincs, megköszönöm az elıterjesztést. Úgy gondolom, hogy a jegyzı asszony 
jogosan utasította vissza azt a feltételezést, hogy ez az elıterjesztés bizonyos személyekre 
született. Mióta jegyzı asszony Szentistvánon dolgozik, többször emlegetett téma, hogy ezzel 
a problémával foglalkozni kellene, hiszen egyre több az elesett ember, akinek nincs senkije. A 
Képviselı-testület egyedi testületi döntéssel, minden egyes személy kérelmét külön 
megvizsgálva döntene. Ez egy szerzıdés, ennek fejében gondozást, ellenszolgáltatást biztosít 
az önkormányzat. Ez teljesen egyértelmő és - elnézést - de  tévútra ment azt RNÖ elnöke 
amikor mást feltételez. 
  
Burai Jenı RNÖ elnök: Be kell menni az aljegyzı asszonyhoz, és el kell kérni tıle a papírt - 
amit bánok, hogy én nem kértem el - mert most ide tudnám tenni a Testület elé.  
 
Koncz József polgármester: Még egyszer mondom, semmi köze egymáshoz a két dolognak, 
nem is hasonlítható egymáshoz. 
 
Burai Krisztián : Mi kérünk elnézést, a Roma Önkormányzat nevében, ha félreértelmeztük az 
elıterjesztést. Nyilván való, hogy van egy ügy, amirıl Ön is tud. Hisszük, hogy az is meg fog 
oldódni.  
   
Koncz József polgármester: Kérem a Képviselı-testületet szavazzon a határozati javaslat 
elfogadásáról. 
 
A Képviselı-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta 
következı határozatát: 
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Szentistván nagyközségi Önkormányzat Képviselı-testületének 56/2012.(IX.06.) elvi 
határozata:  
 
Szentistván nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a jegyzı 
elıterjesztésében megtárgyalta a települési lakosok részérıl esetlegesen felmerülı tartási 
igények kielégítésének lehetıségét és úgy döntött, hogy elviekben támogatja, hogy az 
önkormányzat települési lakosokkal tartási szerzıdést kössön. A felmerülı igényekrıl 
minden esetben egyedileg – zárt ülés keretében – határozat formájában dönt.   
 
Felelıs: dr. Pusztai-Csató Adrienn jegyzı 
Határid ı: igény szerint 
 
 
Koncz József polgármester 10 perc szünetet rendelt el. 
 
A szünet után Burai Jenı RNİ elnök és Burai Krisztián az ülésre nem tért vissza.  
 
 
7. Napirendi pont: 
Indítványok, javaslatok 
 
 a.)  Pályázat benyújtása a Rákóczi úti orvosi rendelı felújítására.  
                  Elıterjesztı: Koncz József polgármester  
 
Koncz József polgármester: A Rákóczi úti orvosi rendelı pályázat kapcsán a Képviselı-
testület felhatalmazása alapján megkezdtem a pályázat elıkészítését. A tervezéssel és a 
pályázat elkészítésével megbíztam az Aranyboksa Kft.-t, tekintettel arra, hogy évekkel 
ezelıtt, ez a cég készítette el az orvosi rendelı akadálymentesítésnek tervét.  Most ezt a tervet 
kell kiegészíteni a világítás, a vízhálózat és a főtés korszerősítésével, a külsı hıszigeteléssel.  
A szakemberekkel tárgyaltam, vannak dilemmák. Jelenleg 3 gázóra van, felmerült a 
lehetısége annak, hogy egy kazán legyen, ugyanis ma már vannak, olyan berendezések, amik 
légköbméter után kiszámolják az arányos fogyasztást. Ezek azonban a késıbbiekben vitára 
adhatnak okot. Abban maradtunk, hogy marad a 3 gázóra, így lesz elkészítve a terv. Azzal 
bíztuk meg a pályázat készítıt, hogy maximálisan kihasználva a 60 milliós támogatási 
összeget tervezze meg a komplex felújítást. Kérdezem a jelenlévıket, hogy a van-e kérdésük, 
javaslatuk? 
 
Ördög Jakab képviselı: A védınıi helyiség leválasztása nem történik meg? 
 
Koncz József polgármester: Le lesz választva, utcai bejárattal, a jelenlegi védınıi szoba lesz 
a váró, és a kazánházból lesz alakítva a fogadó helyiség.  
 
Amennyiben nincs több kérdés, vélemény, kérem a Képviselı-testületet, hogy szavazzon a 
határozati javaslatról. 
 
A Képviselı-testület 6 egybehangzó igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül 
meghozta következı határozatát.  
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Szentistván nagyközségi Önkormányzat Képviselı-testületének 57/2012.(IX.06.) 
határozata: 
 
Tárgy: Pályázat benyújtása a Szentistván, Rákóczi u. 36. szám alatti orvosi rendelı 
korszerősítésére. 
 
Szentistván nagyközségi Önkormányzat Képviselı-testülete pályázatot nyújt be a 
tulajdonában lévı, Szentistván, Rákóczi u. 36. szám alatti, háziorvosi, fogorvosi és 
védınıi szolgálatnak helyt dó orvosi rendelı infrastrukturális korszer ősítésének 
támogatására az ÉMOP-4.1.1/A-12 konstrukció keretében.  
 
A Képviselı-testület nyilatkozza, hogy: 

- a korszerősítéssel érintett orvosi rendelıben a háziorvos és a fogorvosi szolgálat 
vállalkozás keretében mőködik, az önkormányzattal kötött ellátási 
kötelezettséggel, és az önkormányzat hozzájárulásával a vállalkozások 
közvetlenül kötöttek szerzıdést az OEP finanszírozásra, 

- a védınıi szolgálat mőködtetıje az önkormányzat, 
- vállalja, hogy a projekt megvalósítási idejét követıen, legalább a projekt 

fenntartási idıszakának a végéig biztosítja a korszerősítendı ingatlanban a 
háziorvosi, fogorvosi, védınıi szolgáltatás. 

 
A Képviselı-testület felhatalmazza polgármesterét a szükséges intézkedések megtételére, 
a pályázat benyújtására. 
 
Határid ı: a pályázati kiírás szerint 
Felelıs: Koncz József polgármester. 
 
 
 b) Egyebek. 
 
Képviseli hozzászólások: 
 
Dobóné Koncz Judit alpolgármester: A Széchenyi úton több mély kátyú van. Tudom, hogy 
az önkormányzat már elkezdte a kisebb javításokat. Megkerestek azzal, hogy a Széchenyi 
utca 68. szám elıtti kátyút mielıbb javíttassuk meg, mert balesetveszélyes.   
 
dr. Béres Imre Sándor képviselı: A Kölcsey utcából jelezték a lakók, hogy az egyik 
utcabeli lakó állattartásával kapcsolatban tolmácsoljam kérésüket. A szomszédokat zavarja az 
ingatlanon folytatott állattartás miatti bőz és trágyalé.  
   
Ördög Jakab képviselı: Kérem, hogy a Dobó István utca 5. szám elıtti kátyú javítását 
végeztessük el. A kátyú mély és rendkívül balesetveszélyes.   
 
Válaszadás: 
 
Koncz József polgármester: A Széchenyi utca úthibáival kapcsolatban, már több alkalommal 
levélben fordultunk a közút kezelıjéhez, hogy végezze el a kátyúk kijavítását. Kérésünk 
eredménytelen volt, így végül elkezdtük a kisebb javításokat, errıl egyébként tájékoztattuk is 
a közút kezelıjét. A Dobó utcai kátyú javítására már korábban is tettem ígéretet. Arra vártunk, 
hogy közmunkával sikerül megcsináltatnunk, úgy tőnik, ez nem megy. El fogjuk végezni egy 
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kb. 100 méteres szakasz teljes cseréjét. Hasonlóan rossz a burkolat a Rákóczi utca egy 
szakaszán, valamint a Négyesi úton is. Elvégezzük a javítást. 
 
dr. Pusztai-Csató Adrienn jegyzı: A Kölcsey utca lakóit kérem, hogy írásban tegyék meg  
bejelentésüket és intézkedni fogunk.  
 
Amennyiben több kérdés, hozzászólás nincs, megköszönöm a részvételt és az ülést bezárom.  
 
 

kmf. 
 
 

             Koncz József                          dr. Pusztai-Csató Adrienn  
                         polgármester                                          jegyzı 
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